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//~~ .. ZEER GEHEIM 

Itt~ ZU MINIS TERRAAD 
Nr. 2193 Ex .nr. 11.. 

'gehouden 
Notulen van de vergadering 

op vrijdag 29 augustus 1958 in de Trêveszaal 
aangevangen 's morgens om tien uur . ' 

----------

Aanwezig: D~ ~ice-minister-president Struycken en de 
IDlnlsters Helders , Hofstra , Klompé, Samkalden, 
Staf, ~uur~off, Vo~d~ling, Witte en Zijlstra 
( Afw~z~g zlJn de mlnlster- president Drees en 
de ml nlsters Algera, Cals en Luns) 

1. Notulen. 

Tevens zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van der Beugel en Schmelzer 

Wnd . Secre : Jhr. :Mr. A.J . M. van Nispen tot 
Pannerden. 

~ Vaststelling notu~en eind juli - b egin augustus . 

Naar aanleiding van een opmerking van minister 
W~tte wordt besloten, dat eventuele voorstellen tot wijzi
glng van voornoemde notulen schriftelijk bij het secretariaat 
van de.ministerraad zullen worden ingediend, waarna de no
tulen ln een volgende vergadering van de raad zullen worden 
vastgesteld. 

1 b. Notulen van de vergadering van 22 aUgustus 1958. 

1 0
• 0 k .mer in n.a.v. Junt 2 j o de kwestie van het overle 

met de tichting van de rbeid. 

De ministers Zijlstra en Suurhoff zullen na overleg 
met de meest betrokken ministers aan de raad een concept oor
leggen van de vragen, die aan de SER zullen worden gesteld. 
Staatssecretaris Schmelzer zal aan de voorbespreking deelne
men. In de vergadering van de ministerraad van 8 september 
a.s. zal de tekst worden vastges teld. . . 

Minister VVi tte wees erop, dat het niet gemalckellJk 
is met betrekking tot de huren een formulering te vi~den. 
In afwachting van de concretisering van het huurbeleld d r 
de raad in oktober, aan de hand van een notitie van sprekel, 
zal men noodgedwongen ten aanzien van dat beleid in het v ge 
moeten blijven. 

Minister Zijlstra is van gevoelen, dat vooralsnog 
de probleemstelling:algemeen kan worden gehouden . De vraag 
is dan of de SER van mening is, dat in het ka~~r ~an de eco
nomis~he constellatie een huurverhoging mogellJk lS. ~l?reker 
had van zijn ambtgenoot van Volkshuisvesting en Bouwnl Jver-t heid gaarne een passage hierover voor het voornoemde concep • 
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2. Ingekomen stukken en mededelingen . 

a. Gelukwens Prinses Wilhelmina . 

minist erraad 
29- 8- 1958 

Op voorstel van de minister-president besloot de 
raad H.Ko~. Prinses Wilh~lmina een bl?emstuk te sturen bij 
gelegenheld van Haar verJaardag . Het l S dit jaar 60 jaar 
geleden, dat de Prinses de regering aanvaar dde . 

2 b. De troonrede. 

In de volgende v ergadering - op 8 s eptember - zal 
het concept van de troonrede voorafgaande aan ander e punten 
worden besproken. De ministers Hofstra, Suurh off en Ziilstra 
zullen een gezamenlijk concept voor het h oofdbes tanddeel 
van de troonrede de minister-president doen t oekomen. De 
troonrede zou kunnen aanvangen met een passage , di e op het 
buitenlands beleid betrekking heeft, terwijl incidentele 
kwesties van de departementen aan het eind zouden kunnen 
worden geplaatst. De ministers behouden de vrij heid voo r stel
len met betrekking tot het eigen ressort t e doen, nadat het 
hoofdbestanddeel van de troonrede hun bekend is gemaakt. 

2 c. Voorzitterschap van de SER. 

De raad besluit in de volgende verga dering de voor
dracht voor het voorzitterschap van de SER vast te s t ellen. 

2 d. Begrotingskwesties. 

1 0
• Civiele verdediging. 

Minister HO~ c:' +:rR, ëleel t mede, dat de Commissie A~ge
'mene Verdedigingsvoorbereiding bij haar pogen het begrot7ngs 
bedrag terug te brengen op f . 35 mln daarbij in z ?~erre lS 
geslaagd dat de begrotingsgelden voor dit doel z l Jn terugge
bracht o~ f. 36,978 mln. Hoewel spreker zich afvraagt waar . 
de f. 2 mln boven de raming gevonden moeten worden, stelt hlJ 
toch voor het resultaat van de CAV te accepteren . Al dus wordt 
besloten. 

1_ t 2°. Aanvullende werkgelegenheid . 

llU (l{t1C I~ . -
. 1I .n eringskosten met 10% te ver minderen, heeft een gespr d P st 

#/h # gevonden tussen de ministers Suurhoff en Hofs tra o~e~ eH~~ 
P{l IJ'). aanvullende werkgelegenheid. Daarbij bepleittefmi8~sm~~ wa;r-

' I stra verlaging van de post van f. 87 , 5 mln op. . en ' die 
UC bij dan gewezen zou kunnen worden op de pos t Onvoorz l , 
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op f. 40 mln werd gestel d . Vo or minister Suurhoff was diL 
voors t el niet acceptabel. De prognoses wijzen op een gro~ere 
werkloosheid, terwijl verwachtingen bestaan dat voor de 
werkloosheidsbestrijding de overheid meer g~ld zal uittrek
ken. Het is voor h em niet wel verdedigbaar een lager begro
tingsbedrag.dan het vo::i~e ~aar beschikbaar te krijgen. Op 
grond van nlet t e pess lmlstlsche prognoses is hij eigenlijk 
op een bedrag van f. 130 mln gekomen . Het kan wezen dat 
gelijk in de periode 1950/1953 de werkgelegenheid w~er gaat 
toenemen zoals ook in midden 1952 de omslag kwam, maar dit 
is voor de huidige prognoses wel een wankel uitgangspunt. 
Echter heeft spreker zich contre coeur neergelegd bij de be
grotingspost van f. 87,5 mln, met de toezegging dat uit 
de post Onvoorzien v oor de bestrijding van de werkloosheid 
nog gelden beschikbaar kunnen worden gesteld . Bij wijze van 
compromis heeft hij bij voornoemde nadere bespreking met de 
minister van Financiën tenslotte voorgesteld onder handhaving 
van de post van f. 87,5 mln dan maar de post Onvoorzien te 
verlagen tot f. 30 mln. Voor de minister van Financiën heeft 
dit het bijkomstige voordeel, dat hetgeen voor de civiele 
verdediging boven de f. 35 mln is geraamd, wordt gevonden. 

Ntinister Hofstra behoudt voorkeur voor zijn voorstel , 
maar heeft er geen overwegend bezwaar tegen indien de raad, 
in afwijking van het vroeger genomen besluit ten aanzien van 
de inverstenngen,de f. 87,5 mln vo or aanvullende werkgelegen
heid handhaaft en de post Onvoorzien terugbrengt op f . 30 mln, 
a l vindt hij het terugbrengen van deze post, die oorspronke
l ijk op f. 50 mln was geraamd, wel minder gelukkig . De raad 
aanvaardt vervolgens het door minister Suurhoff voorgestelde 
compronus. 

30
• Begrotingsplaats researchpost Euratomprogramma. 

Minister Hofstra deelt mede, dat de algemene begro
tingspost voor research in het kader van het Euratomp::~gramma 
op de begroting van Buitenlandse Zaken voor~~mt, ter~lJl 
minister Zijlstra van mening is, dat deze blJ Ec?~omlsch~ 
Zaken moet staan. Hij zou dit punt op korte termlJn besllst 
willen zien. 

Minister Zijlstra deelt mede, dat in een gesprek 
van hem met minister Luns dit punt is aangehouden . De.vraag 
is bij welke categorie deze researchpost moe~ wo::den lnge
deeld nu afspraak is, dat de post voo:: contrlbutles vo~r 
EEG en Euratom op de begroting van BUltenlan~se Zaken ~al 
voorkomen en die voor deelneming aan het proJelct te Moll 
op de begroting van Economische Zaken. 

Staatssecretaris Van der Beu~el geeft a:s st~nd~:!h 
van Buitenlandse Zaken te kennen, da zodra 8:9 Y88r les 

1 . ~a - een èesi50HlËiQ gelden worden aangewend voor dee nemJ.ng fl . 

Q9s:A:o:rräsche Q,9tinitliit/ deze op de begroting van EconomJ.s~~e 
Zaken kunnen worden gebracht. Het gaat thans echter nog h 

h H t algemeen researc -een ongedefinieerde post voor researc. e t 
programma is er zel~ nog niet. Aangezien meerdere depart:~iS 
monten thans hierbij belang.hebben, acht d~ staats~e~~:nlendse 
het juist deze post voorlopJ.g op de begrotJ.ng van u -5-
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Zaken.te doen voo~komen. Eerst nadat het researchprogramma 
m~er lS geconcretlseerd! zal het mogelijk zijn tot uitspl it
slng over andere begrotlngen over te gaan. 

Minis~er Zijlstra ~jst erop, dat de t wee argumen
ten van economlsche deelnemlng en het erbij betrokken zi j n 
van meer~ere depart~me~ten door elkaar lopen. Het is reeds 
een stadlUID verder lndlen economische deelneming of het 
betrokken zijn van bijv. de departementen van Sociale Zaken 
e~ Volksgezondheid of Onderwijs , Kunsten en Wetenschappen 
kan worden . aangewezen. Naar zijn mening zou op de begroting 
van Economlsche Zaken ~~~ moederpost moeten worden opgenomen 
die bij concretisering van het researchprogramma over de ' 
betrokken.depar~ementen zou kunnen worden uitgesplitst. 
Spreker vlndt dlt met het oog op de parlementaire verant
woordelijkheid ook de beste oplossing. 

Minister Klompé is van gevoelen, dat de begrotings 
post voor moet komen op de begroting van de coördinator 
in deze. Ter bekorting van de discussie stelt minister 
Zijlstra voor, dat dit jaar de begrotingspost op de begro
ting van Buitenlandse Zaken komt te staan en dat sans 
préjudice het volgende jaar dit punt tijdig opnieuw zal 
worden bezien. De raad kan zich hiermede verenigen. 

40
• Investeringsgelden Verkeer en Waterstaat. 

Minister Hofstra herinnert eraan, dat ln de eerste 
ronde ter bespreking van de begroting besloten werd de kos
ten voor bouw van een brug over het Haringvliet te schrappen . 
In de tweede ronde is aan minister Algera een bepaald be
drag toegezegd met de vrijheid de gelden voor investering 
naar eigen inzicht over de meest noodzakelijke projecten 
te verdelen. Op de thans door Verkeer en Waterstaat inge
diende ontwerp-begroting komt de brug over het Harin~liet 
voor een bedrag van f. 1 mln weer voor, terwijl ook(ae in
dijking van de Lauwerszee en de BiesboschJ'zijn opgenomen. 
Indien voor komend jaar f . 1 mln voor de brug over het 
Haringvliet wordt opgenomen, zit de regering voor volgende 
jaren vast aan het Y0:rt'lp:,:,? bedrag voor de bouw van de br~g 
(f. 40 mln). Spreker vindt het niet logisch, dat een proJect, 
dat in de eerste ronde reeds werd geschrapt na de tweede 
ronde, die tot verdergaande beperkingen heeft geleid, nog 
is opgenomen. De brug is voor te weinig personen van belang 
om thans in uitvoering te worden genomen. Ook i ndien er 
geld genoeg zou zijn, zou zulks zijns inziens.~iet ~oeten 
geschieden. In ieder geval kan de brug niet blJ proJecten 
van eerstaurgentie worden geplaatst. . . . 

Minister Witte meent, dat deze kwestle met mlnlS-
t er Algera zelf moet worden opgenomen . Hij ~j~t erop, dat 
de r aad minister Algera in een moeilijke pOSltle heeft ge
bracht door een zeer beperkt totaal bedrag beschikbaar t~ 
stellen. Door dit laatste besluit zijn voorafgaand~ beslls
singen over bepaalde projecten ongedaan gema~t~ Blnnen het 
totaal bedrag heeft men de verdeling aan de mlnlster van 
Verkeer en Waterstaat overgelaten. 
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